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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 7. november 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 86 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stine 
Brix (EL).

Spørgsmål nr. 86:
”Ministeren bedes af- eller bekræfte om at det er tilladt for danske statsborgere
at indføre medicinsk cannabis fra andre lande tiltrådt Schengen, hvor medi-
cinsk cannabis er et legalt lægemiddel. Der henvises til artiklen i norske VG 
”Norsk exsoldat bruger Schengen til at få cannabis som medicin”, som er om-
delt SUU alm del – bilag 59.”

Svar:

Til brug for besvarelsen har jeg indhentet en udtalelse fra Sundhedsstyrelsen.

Sundhedsstyrelsen har i sin udtalelse oplyst følgende:
”Det er et grundlæggende krav, at lægemidler er lovligt indkøbt i det EU/EØS-
land, som de indføres fra ved indrejse. Det betyder konkret, at lægemidlet skal 
være omfattet af en gyldig markedsføringstilladelse, og hvis det er receptplig-
tigt, at det er udleveret mod gyldig recept.

Det følger af § 2, stk. 3, i lov om euforiserende stoffer, at køb og modtagelse 
fra apotekere og besiddelse af euforiserende stofferne endvidere er tilladt for 
dem, der modtager stofferne efter en lovlig recept eller rekvisition. 

I den konkrete situation betyder det, at såfremt der i et andet EU/EØS-land
findes et lægemiddel omfattet af en markedsføringstilladelse, hvori cannabis 
indgår som aktivt indholdsstof, og at en privatperson har fået det udleveret 
mod gyldig recept, så kan privatpersonen ved indrejse lovligt indføre lægemid-
let til Danmark.

Styrelsen kan til orientering oplyse, at der i Danmark er markedsført et læge-
middel, som indeholder cannabisekstrakt – Sativex. Lægemidlet er receptplig-
tigt. 

Det vil være hensigtsmæssigt, at borgeren får udstedt en Schengen-attest 
(såkaldt ”pillepas”) i købslandet, da det vil lette dokumentationen ved indførs-
len til Danmark.”

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens udtalelse. 
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